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Nyomtatott és online sajtó 
 

    

Szijjártó Péter: abban vagyunk érdekeltek, hogy Romániával az együttműködés a 

kölcsönös tiszteleten alapuljon 
2022. július 24. – MTI, Hirado.hu, MagyarHírlap, ORIGO, PestiSracok, Vasarnap.hu 

Mi abban vagyunk érdekeltek, hogy a két ország közötti együttműködés a kölcsönös tiszteleten 

alapuljon, hiszen az mindkét országnak és mindkét nemzetnek csak a javára válik - írta Szijjártó 

Péter külgazdasági és külügyminiszter a Facebookon, miután bekérették Magyarország 

bukaresti nagykövetét a román külügyminisztériumba. Nem okozott túl nagy meglepetést, 

hogy a bukaresti nagykövetünket ma reggelre a román külügyminisztériumba kérették - 

olvasható a miniszter bejegyzésében, hozzátéve, hogy a találkozó hangnemét és hangulatát 

nyugodtnak és udvariasnak lehet minősíteni. "A román helyettes államtitkár által közöltek 

gyakorlatilag a korábbi demarsban megfogalmazott pontokat ismételték meg, ezúttal már a 

beszéd utánra aktualizálva" - írta Szijjártó Péter. "Mi abban vagyunk érdekeltek, hogy a két 

ország közötti együttműködés a kölcsönös tiszteleten alapuljon, hiszen az mindkét országnak 

és mindkét nemzetnek csak a javára válik. Mi a magunk részéről továbbra is erre fogunk 

törekedni, mindig őszintén, a tisztelet nyelvén fogunk beszélni terveinkről, céljainkról és a 

fennálló helyzet értékeléséről" - fogalmazott a külgazdasági és külügyminiszter. 

 

Szentkirályi: Magyarország addig segíti az ukrán népet, amíg szükség van rá 
2023. július 24. – Kárpátalja.ma, TV21 Ungvár 

− Magyarország addig segíti Ukrajnát és az ukrán népet, ameddig szükség van rá − nyilatkozta 

Magyarország kormányszóvivője a TV21 Ungvár megkeresésére. Szentkirályi Alexandra 

kiemelte: meghaladta a 110 millió eurót az az összeg, amit Magyarország Ukrajna és a 

menekültek megsegítésére fordított a háború kirobbanása óta. Magyarország történetében ez 

a legnagyobb mértékű humanitárius akció. Az Ukrajnába küldött több milliárd forint értékű 

humanitárius segélyek sok esetben alapvető élelmiszereket, egészségügyi felszereléseket, 

higiéniai szereket tartalmaznak. Szentkirályi Alexandra elmondta: Magyarországon hatalmas 

az összefogás, az önkormányzatok, a hatóságok, a civil és egyházi szervezetek, illetve az 

átlagemberek valamennyien fontosnak tartják, hogy segítsenek a háború elől menekülő 

ártatlan családokon. 

 

Kanadától Csángóföldig – Újra várja a fiatalokat a Kőrösi Csoma Sándor Program 
2023. július 24. – Mandiner 

Július végéig lehet pályázni a Nemzetpolitikai Államtitkárság ösztöndíjaira a világ minden 

magyarok lakta pontjára. A Nemzetpolitikai Államtitkárság szervezésében még egy hétig, július 

31-ig lehet jelentkezni a magyar diaszpórát támogató Kőrösi Csoma Sándor Programra és a 

szórványmagyarságot segítő Petőfi Sándor Programra. Mindkét ösztöndíjra a 18. életévet 
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betöltött, a nemzet iránt elkötelezett, legalább középfokú iskolai végzettséggel és magyar 

állampolgárággal rendelkező személyeket vár az államtitkárság Magyarországról és a külhoni 

régiókból. Az sikeres pályázók feladata, hogy 9 hónapon át közösségszervező munkával 

segítsék a diaszpórában és szórványban élő magyarságot nemzeti identitásának, nyelvének, 

kultúrájának megőrzésében. Potápi Árpád János, a miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkára rámutatott: „Ahol magyar közösségek élnek, ott egy cseppnyi 

Magyarország él tovább. A Kőrösi Csoma Sándor Programban és a Petőfi Sándor Programban 

részt vevő ösztöndíjasok ezeknek a közösségeknek a megerősítésével, a Magyarországgal való 

kapcsolataik szorosabbra fűzésével foglalkoznak, szolgálatuk ezért nemzetpolitikai 

szempontból kiemelten fontos.” 

      
Román kormánypárti szóvivő: Orbán Viktor „provokált” Tusnádfürdőn, a 

bukaresti külügy helyesen járt el  
2023. július 24. – Krónika 

Bírálta hétfőn Ionuț Stroe, a kisebbik kormánypárt, a Nemzeti Liberális Párt (PNL) szóvivője 

Orbán Viktort a magyar kormányfő szombati, tusnádi beszéde miatt. Stroe szerint minden 

komoly és Európa-barát párt elhatárolódik a magyar kormányfő szerinte „provokatív” 

kijelentéseitől. „Orbán Viktor nem először vett részt ezen a nyári egyetemen, és sajnos nem 

először fogalmaz meg ilyen provokatív üzeneteket. Ezúttal a korábbiak mellett a román 

intézményeken gúnyolódott. Nyilvánvalóan elítéljük ezt a fajta magatartást, amelynek semmi 

köze egy normális európai kormányfő viselkedéséhez” – mondta Ionuț Stroe. A PNL szóvivője 

szerint Megszabta volna a román külügy, miről beszéljen és milyen témát mellőzzön Orbán 

Viktor a Tusványoson Cenzúrázni próbálta a román külügyminisztérium Orbán Viktornak a 

32. Bálványosi Nyári Szabadegyetem és Diáktábor zárónapján elhangzó beszédét, mindezt 

maga a miniszterelnök tárta fel hagyományos eladása során. „egyértelmű látás- és 

kifejezésmódbeli különbség van Románia és a magyar miniszterelnök között”.  

 

Bekérette a román külügy Magyarország bukaresti nagykövetét, megismételték 

a korábbi demarsban megfogalmazottakat  
2023. július 24. – Krónika, maszol.ro 

Mi abban vagyunk érdekeltek, hogy a két ország közötti együttműködés a kölcsönös tiszteleten 

alapuljon, hiszen az mindkét országnak és mindkét nemzetnek csak a javára válik – írta 

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter a Facebookon, miután bekérették 

Magyarország bukaresti nagykövetét a román külügyminisztériumba. Nem okozott túl nagy 

meglepetést, hogy a bukaresti nagykövetünket ma reggelre a román külügyminisztériumba 

kérették – olvasható a miniszter bejegyzésében, hozzátéve, hogy a találkozó hangnemét és 

hangulatát nyugodtnak és udvariasnak lehet minősíteni. „A román helyettes államtitkár által 

közöltek gyakorlatilag a korábbi demarsban megfogalmazott pontokat ismételték meg, ezúttal 

már a beszéd utánra aktualizálva” – írta Szijjártó Péter. Mi abban vagyunk érdekeltek, hogy a 
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két ország közötti együttműködés a kölcsönös tiszteleten alapuljon, hiszen az mindkét 

országnak és mindkét nemzetnek csak a javára válik. Mi a magunk részéről továbbra is erre 

fogunk törekedni, mindig őszintén, a tisztelet nyelvén fogunk beszélni terveinkről, céljainkról 

és a fennálló helyzet értékeléséről” – fogalmazott a külgazdasági és külügyminiszter. 

 

Csigalassúsággal halad a kolozsvári Farkas utca felújítása – a magyar napok 

szervezői a polgármester ígéretében bíznak  
2023. július 24. – Krónika 

Kérdéses, hogy az ígéretek ellenére befejezik-e idén augusztusra a kolozsvári Farkas utca és 

környékének felújítását. A Kolozsvári Magyar Napok szervezőinek Emil Boc polgármester 

ígérte meg egy évvel ezelőtt, hogy a magyar rendezvénnyel avatnák fel Kolozsvár történelmi 

belvárosi utcáinak teljes felújítását. Kolozsvár alpolgármestere, Oláh Emese a Krónika 

érdeklődésére elmondta: pénteken kilátogatott az építőtelepre, hogy a munkavezetőktől 

értesüljön első kézből az idén júliusra beígért határidő felől. A mérnökök nem nyugtattak meg 

afelől, hogy a magyar napok kezdetéig befejezik a felújítási munkálatokat. Ez nagy gondot fog 

okozni, mert az elhúzódó munkálatok miatt a Farkas utca és környéke jelenleg csak gyalogosan 

közelíthető meg” – fogalmazott Oláh Emese. A magyar napok főszervezője, Gergely Balázs a 

Krónikának arról beszélt, hogy ők Emil Boc polgármester tavalyi ígéretéhez tartják magukat, 

aki határozottan kijelentette, hogy idén a magyar napok programjai keretében avatják fel a 

felújított Farkas utcát és környékét. 

 

Felmérés: vezet a PSD, erősödik az AUR, igény a szuverenista politikára 
2023. július 24. – maszol.ro 

Közzétette legújabb, júliusban készült felmérésének adatait a CURS közvélemény-kutató cég. 

Ezek szerint az országos szintű szavazási szándék nem tér el lényegesen a korábbi két hónapban 

mért számoktól. Az egyetlen fontos változás az AUR támogatottságának három százalékos 

növekedése. A népszerűségi listát továbbra is magabiztosan vezeti a Szociáldemokrata Párt 

(PSD)  31 százalékkal. A második helyen az AUR áll 20 százalékos támogatottsággal. A Nemzeti 

Liberális Párt a harmadik 18 százalékkal. A Mentsétek meg Romániát Szövetségre (USR) 12 

százaléknyian szavaznának, ha most tartanák a választásokat, az RMDSZ-re pedig 4 százalékos 

eredménnyel zárna. A megkérdezettek 24 százaléka az AUR-t tartja az ellenzék vezető erejének, 

14 százalékuk pedig az USR-t. 

 

Petőfi emlékünnepséget tartottak Kézdivásárhelyen 
2023. július 24. – maszol.ro 

Hozz egy szál virágot Petőfinek – ezzel a felhívással hívta meg a Kézdivásárhelyi Ifjúsági 

Szervezet (KVISZ) a kézdivásárhelyieket arra az emlékünnepségre, amelyen a nagy költő 

kézdivásárhelyi tartózkodásának az évfordulójára emlékeztek. Petőfi Sándor 1849. július 24-

én egy estét töltött a céhes városban, az akkori Szarvas Fogadóban, ami a Román Posta mai 

épületének a helyén állt. Petőfi Bereckbe igyekezett, hogy Bem József tábornokkal találkozzon. 

Az ünnepségen a civilek mellett a magyar politikum is képviseltette magát, jelen volt dr. Pajtók 
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Gábor, Heves vármegye országgyűlési képviselője, Rideg László, Bács-Kiskun Vármegye 

Közgyűlésének elnöke. A helyi „erőket” Tamás Sándor, Kovászna Megye Tanácsának elnöke és 

Fejér László Ödön szenátor képviselték. 

 

Magyarok Kenyere: a partiumi gazdák Sarmaságon öntötték össze az adomány 

búzát 
2023. július 24. – maszol.ro 

A Magyarok Kenyere – 15 millió búzaszem elnevezésű program keretében Magyarországon és 

az anyaország határain kívüli magyarlakta régiókból gazdák százai ajánlanak fel búzát nehéz 

sorsú gyermekeket és rászorulókat segítő szervezeteknek. A Partiumi Falugazdász Hálózat 

négy éve kezdte el közösen gyűjteni az adományokat. A hétvégi búzaösszeöntést ezúttal a 

Szilágyságban, mégpedig Sarmaságon tartották meg. A partiumi falugazdászok közös 

munkájaként létrejött első búzaösszeöntést annak idején a Szatmár megyei Mezőpetriben 

tartották meg, a másodikat a Bihar megyei Monospetriben, a harmadikat a Máramaros megyei 

Koltón, az idei pedig a Szilágy megyei Sarmaságon zajlott a hétvégén. Vasárnap kora délután a 

nagy meleg ellenére kisebb-nagyobb zsákokkal sorakoztak fel a gazdák, önkormányzati 

képviselők, hogy jelképesen felajánlják termésük egy részét a zsoboki gyermekotthon lakói 

számára. 

 

Régi bukaresti reflexek 
2023. július 24. – Rostás Szabolcs – Krónika 

A Krónika cikke szerint „bármilyen érdeke is fűződött a bukaresti Victoria-palotába nemrég 

beköltözött román szociáldemokrata miniszterelnöknek ahhoz, hogy a Tusványos előtt 

munkaebédre hívja hivatalába magyar kollégáját, és bármilyen kalkulusok mentén is fogadta 

el Orbán Viktor a meghívást, a fontos valóban az lenne, hogy a két fél próbáljon meg közös 

projektekben megállapodni, és aztán neki lehetne vágni ezek megvalósításának. Legyen az a 

magyar és a román fővárost összekötő gyorsvasút még oly merésznek is nevezhető terve, vagy 

akár a Románia schengeni csatlakozása érdekében folytatandó közös lobbi, ezek a célok mind 

alkalmasak arra, hogy közelebb hozzák egymáshoz a két országot, és akkor egyéb, a nemzeti 

kisebbségek helyzetét javító intézkedések is hamarabb terítékre kerülhetnének. E téren 

azonban egyáltalán nem segítenek a román külügy mentalitásából, eljárásaiból visszaköszönő 

régi reflexek”. 
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Beidézték a pozsonyi magyar nagykövetet Orbán Tusványoson elhangzott 

kijelentései miatt 
2023. július 24. – ma7.sk, bumm.sk, Új Szó  

A pozsonyi külügyminisztérium beidézte a magyar nagykövetet Orbán Viktornak a Bálványosi 

Szabadegyetemen szombaton elhangzott kijelentései miatt. A dennikn.sk közlése szerint az ok 

az, hogy a magyar miniszterelnök Tusványoson Szlovákiáról, mint elszakított területről beszélt. 

„Csehszlovákia (majd Szlovákia) vagy Magyarország Ausztria-Magyarország ugyanolyan 

utódállamai. Ezért a mai Magyarországtól semmit sem lehetett elszakítani. Az ilyen narratívák 

bárki általi terjesztése értelmetlenül szembe megy a jószomszédi viszonyokkal és térségünk 

stabilitásával” – reagált a minisztérium. „Szlovákia területi integritásának vagy 

szuverenitásának bármilyen közvetlen vagy közvetett megkérdőjelezése teljességgel 

elfogadhatatlan számunkra. Ezért megismételjük, hogy mi a Magyarországgal való normális és 

békés kapcsolatokban vagyunk érdekeltek, de a kölcsönös érzékenység tiszteletben tartása 

mellett. A magyar miniszterelnök jelenlegi nyilatkozatai nem ebbe az irányba mutatnak” – 

közölte a minisztérium. Ezért a minisztérium beidézte a nagykövetet Orbán Viktor magyar 

miniszterelnök „a hazáért végzett munkáról az elszakított területeken” kijelentéseivel 

kapcsolatban, és felkérték, hogy magyarázza meg a magyar miniszterelnök szavait. 

 

A kisebbségi kormánybiztos köszönőlevelet küldött a példamutató kisebbségi 

önkormányzatoknak 
2023. július 24. – felvidek.ma, bumm.sk  

A nemzeti kisebbségek nyelvhasználatának helyzetéről szóló, a kormány által nemrég 

elfogadott jelentés nyomán Bukovszky László, a Szlovák Köztársaság kormányának nemzeti 

kisebbségekért felelős kormánybiztosa első alkalommal küldött köszönőlevelet azon városok 

és községek polgármestereinek, amelyekben a kérdőív megállapításai alapján a lehető 

legnagyobb mértékben tiszteletben tartják a kisebbségi nyelvi jogokat. A jelentés alapja a 

települések által kitöltött kérdőív, melynek kérdései átfogóan kitérnek a kisebbségi 

nyelvhasználat betartására. A legfrissebb jelentésből kiderül, hogy folyamatosan nő azon 

települések száma, ahol a nemzeti kisebbségek nyelvi jogait megfelelően biztosítják. A 

kormánybiztos ezért úgy döntött, hogy köszönőlevelet küld 94 magyar és 5 ruszin 

önkormányzatnak, amelyben többek között kifejezi meggyőződését, hogy az önkormányzatok 

pozitív hozzáállása hozzájárul a nyitott és toleráns társadalom építéséhez, valamint a nemzeti 

kisebbségek nyelvi jogai helyzetének és érvényesülési szintjének jelentős javulásához helyi 

szinten, valamint a Szlovák Köztársaság egész területén. 

 

Szőttes tábor a zoboralji hegyek ölelésében 
2023. július 24. – ma7.sk 

Tizenkilencedik alkalommal került megrendezésre a pozsonyi Szőttes Kamara 

Néptáncegyüttes szervezésében a Szőttes néptánctábor, amelynek idén sokadjára az 

alsóbodoki Paulisz rancs adott otthont. A zoboralji hegyvölgyes vidék átitatódott a magyar 
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hagyományőrzés, népzene és népművészet elemeivel. A tavalyihoz hasonlóan az első héten az 

ifik és felnőttek táboroztak, majd a gyermekek folytatták a tánccal való ismerkedést. Idén a 

felnőttek Sárköz táncaival ismerkedtek, Fejér Erika és Taba Csaba vezetésével, akik szintén 

sokadik táborukat töltötték el a Szőttessel. A gyerekek Magyarszováti táncokat tanulhattak 

szintén az ő vezetésük alatt, valamint a kisebbek Kassai Zsuzsanna és Kaluz Ákos vezetésével 

ropták a táncot. A felnőtteknél a táncoktatás is élő zenei kíséretre történt, ezt a Hanusz Zoltán 

által szervezett zenekar biztosította számukra. Az élő zene és a néptánc találkozása visszarepíti 

az időben a hagyományok és az ősi táncok világába a résztvevőket. A táborozók sokszínűsége 

lenyűgöző. Mindenki külön egyéniség, a közös nevező viszont a néptánc, amely láthatatlan 

köteléket sző ember és ember között. 

 

Leadták a lévai magyar iskola tornaterme felújítását szorgalmazó petíciós íveket 
2023. július 24. – felvidek.ma  

Mintegy két hónapon át gyűjtötték az aláírásokat a lévai Juhász Gyula Alapiskola 

tornatermének mielőbbi felújítása érdekében. A május közepén indított petíció íveit július 

közepén adták le a Lévai Városi Hivatalban. Mint korábban beszámoltunk róla: a tanintézmény 

immár ötvenéves tornaterme alaposan elhasználódott az évtizedek során. A fenntartó 

önkormányzat csupán kisebb felújításokat végzett a létesítményen. A tornaterem használta 

nem éppen biztonságos. A Reviczky Társulás és az iskola békés úton, aláírásgyűjtéssel szerette 

volna felhívni a városvezetés figyelmét az áldatlan állapotokra. A petíciós íveket lévai állandó 

lakhellyel rendelkező felnőttek, illetve ott állandó lakhellyel nem rendelkező, ám a 

tanintézményt látogató gyerekek szülei írhatták alá. „Az elmúlt hetekben pontosan 251 aláírást 

gyűjtöttünk össze. Minden, az oktatási intézményhez valamilyen módon kapcsolódó szülő 

aláírta, ami a maga módján emeli az aláírások súlyát” 

– nyilatkozta a Felvidék.ma megkeresésére Urbán Zoltán, a petíciót kezdeményező Reviczky 

Társulás elnöke. 

 

A századforduló divatja felvidéki magyar művészek alkotásain Besztercebányán 
2023. július 24. – felvidek.ma  

A látszat varázsa címmel látható a besztercebányai Bethlen-házban székelő Közép-szlovákiai 

Galéria időszaki tárlata. Az október elsejéig megtekinthető kiállítás zömmel a Felvidéken 

született és tevékenykedő magyar festők alkotásait vonultatja fel.  Mint a magyar nyelvű 

kísérőszövegben olvasható: „A látszat varázsa kiállítás a Kelet-szlovákiai Galériában a 

besztercebányai és a közép-szlovákiai régióhoz kötődő művészek alkotásaival bővült.” A tárlat 

azt mutatja be, hogy milyen módon jelenik meg a divat a századfordulón a monarchia területén. 

Az adott korban élő és alkotó képzőművészek művein keresztül enged bepillantást a kor 

divatjába, a monarchia korabeli szemléletvilágba. A kiállítási projekt az 1890 és 1914 közötti 

időszak polgárságának öltözködésére összpontosít. A tárlat anyaga főleg a női divatot ábrázolja, 

ám a férfidivat és az ízlés is megjelenik az egyes műveken. Mint írják, a tárlat célja nem a kor 

ruházkodásának mélyreható elemzése, hanem tematikusan vizsgálja az ízlés fontosságát, 
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valamint a kor arisztokráciája és polgársága által az öltözködésen keresztül kinyilvánított 

státuszt. 

 

Felfelé ível a Smer támogatottsága, bejutástól távol a magyar pártok 
2023. július 24. – Új Szó  

A Smer tovább erősödik, a Progresszív Szlovákia (PS) még mindig előzi a Hlast, a jobbközép és 

magyar pártok viszont mélyen a választási küszöb alatt – derül ki az Ipsos ügynökség júliusi 

felméréséből, mely a Denník N napilap megrendelésére készült. Robert Fico népszerűsége 

növekszik, pártjára a választók közel ötöde (19,4%) szavazott volna, ha júliusban tartották 

volna a parlamenti választást. Több mint két hónappal az előre hozott választás előtt a Smer 

támogatottsága meghaladta a 2020- ban szerzett szavazatok arányát, ami egyúttal azt is jelenti, 

a párt szakadása és Peter Pellegriniék távozása ellenére most többen szavaznának bizalmat a 

„szociáldemokratáknak”, mint 3,5 évvel ezelőtt. Míg az év elején 13,6%-on állt a Smer, a 

fokozatos növekedés júniusra elérte a 18,9%- ot, a júliusi adatok pedig további emelkedést 

mutatnak. Ezt a trendet a Focus közvélemény-kutató ügynökség és az AKO számai egyaránt 

alátámasztják – előbbi 19, utóbbi 18 százalékot mért. 

             
Csen Bo hétfőn búcsúlátogatáson járt Pásztor Istvánnál 
2022. július 24 . – Vajma.info 

Pásztor István, a tartományi képviselőház elnöke hétfőn Csen Bóval, Kína leköszönő belgrádi 

nagykövetével folytatott megbeszélést Újvidéken. A nagykövet négyéves megbízatása 

hamarosan lejár. Pásztor István köszönetét fejezte ki Csen Bónak azért a támogatásért, 

munkáért és erőfeszítésért, amelyet az elmúlt négy évben a Szerbia és Kína közötti kapcsolatok 

megerősítésébe fektetett. Odaadó, lendületes munkája, és baráti hozzáállása nagyban 

hozzájárult számos jelentős közös projekt megvalósításához is. „Hálásak vagyunk személyes és 

szakmai elkötelezettségéért, amely erős ösztönzést jelentett a közös, mindenekelőtt 

infrastrukturális projekteknél, hogy a megfelelő irányba tudjanak haladni, valamint azért, mert 

nagymértékben hozzájárult a két ország közötti partnerségi kapcsolatok fejlesztéséhez” – 

mondta Pásztor. 

 

Óvjuk építészeti örökségünket! 
2022. július 24. – Magyarszo.rs 

Javában zajlik Zentán a XI. Művészet és műemlékvédelem elnevezésű művésztelep, melynek 

központi helyszíne a Népkertben található Pionírotthon. Ez a komplex, tíznapos rendezvény 

2011-ben indult kísérleti programként. A képzőművészetet az örökség- és a 

műemlékvédelemmel ötvöző, izgalmas, az értékvédelmet nem szokványos elemekkel 

népszerűsítő program. Az esemény ötletgazdája és koordinátora dr. Raffay Endre 

művészettörténész, házigazdája pedig a Vajdasági Magyar Művelődési Intézet. A 2023-as 

művésztelep mestertanárai Soltis Miklós és Lázár Tibor festőművészek. A telep munkáját segíti 
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Milinszki Árpád festőművész. A program középpontjában az építészeti örökség áll, elsősorban 

azok az értékes épületek, amelyek nem minősülnek műemléknek, vagy műemléki védettséget 

élveznek, ám nem kerültek még be semmilyen állagmegóvási programba. 

 

Mindennaposak a rendőrségi akciók Horgoson 
2022. július 24. – PannonRTV 

Az állandó rendőri jelenlétnek és a migránsok folyamatos begyűjtésének köszönhetően teljes a 

nyugalom Horgoson. Az illegális bevándorlók mostanában inkább elkerülik az észak-bácskai 

települést. A horgosiak azonban továbbra is félnek, mint mondják, nem tudják elfelejteni a 

néhány hónappal ezelőtti lövöldözéseket és a migránsbandák egymás közti leszámolásait. A 

szabadkai befogadóközpontba csak azokat a migránsokat engedik be, akik regisztráltak, 

amikor beléptek Szerbiába. A frissen érkező, főképp afgán migránsok többsége ezt nem teszi 

meg, így nincs azonosító kártyájuk és ellátásra sem jogosultak. A migránsok többsége továbbra 

is háborús menekültnek vallja magát. „Mohamed vagyok Szíriából, Németországba tartok. 

Azért, mert Szíriában háború van, és veszélyes az élet.” Horgosnál az autópálya melletti egykori 

migránstanya üresen áll. Bár minden nap érkeznek ide újabb csoportok, azokat a rendőrség 

azonnal begyűjti és befogadóközpontokba szállítja. A helyi lakosok szerint most sokkal jobb a 

helyzet, de még mindig félnek. 

      
ORFK: Csaknem tizenkétezren érkeztek Ukrajnából hétfőn 
2023. július 25. – MTI, hirado.hu 

Az ukrán-magyar határszakaszon 7066-an léptek be Magyarországra hétfőn, a román-magyar 

határszakaszon belépők közül pedig 4767-en nyilatkoztak úgy, hogy Ukrajnából érkeztek – 

tájékoztatta az Országos Rendőr-főkapitányság (ORFK) kedden az MTI-t. A beléptetettek közül 

a rendőrség 94 embernek állított ki ideiglenes tartózkodásra jogosító igazolást, amely harminc 

napig érvényes. Nekik ez idő alatt kell felkeresniük az Országos Idegenrendészeti 

Főigazgatóság tartózkodási helyük szerint illetékes hivatalát a végleges okmányok 

beszerzéséért – áll a közleményben. 

 

Ismét Ungváron fogadta a betegeket a magyarországi orvoscsoport 
2023. július 24. – karpataljalap.net 

A magyarországi MedSpot Alapítvány csapata ismét Kárpátaljára utazott, hogy belső 

menekülteket és hátrányos helyzetű embereket vizsgáljon meg. Júliusi missziós útjukról a 

Facebookon is értesülhettek az érintettek. „Megérkeztünk Ukrajnába, ez alkalommal is 

adományokkal megrakodott mentőautónkkal. 2023. július 22-én, szombaton 10.00‒17.00 óra 

között az ungvári Caritas épületében nyújt egészségügyi ellátást és pszichológiai támogatást 

önkéntes orvosi csapatunk” – írták a bejegyzésben, amelyből az is kiderült, hogy belgyógyász, 

gyermekorvos és pszichológus várja ingyenes vizsgálatra a betegeket. A vizsgálatokhoz, melyek 
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a Szívtől Szívig jótékonysági alap és a MedSpot Alapítvány közreműködésével valósulnak meg, 

az orvosok mobil diagnosztikai berendezéseket (közte elektrokardiográfot) használtak. 

 

VI. Ung-vidéki Népdal és Néptánc tábor Nagydobronyban 
2023. július 24. – karpat.in.ua 

A Genius Jótékonysági Alapítvány szervezésében immár hatodik alkalommal rendezik meg az 

Ung-vidéki Népdal és Néptánc tábort. A hagyományoknak megfelelően az alkalomnak a 

Nagydobronyi Szakképzési Központ ad otthont. Idén 37 gyermek jelentkezett a táborba, akik 

számára a szervezők színes programokat készítettek elő. Váradi Natália, a Genius JA 

irodaigazgatója elmondta, népi hagyományaink megismerésén és megőrzésén túl a tábornak 

közösségépítő célja is van. A táborlakók idén helyi népdalokkal és a Rábaközi néptáncok 

alapjaival ismerkedhetnek meg. A VI. Ung-vidéki Népdal és Néptánc tábor kísérő zenekara a 

Csipkés együttes. A rendezvény a magyar kormány támogatásával valósul meg. 

 

Az Ungvári Magyar Főkonzulátus gyorssegélyt nyújtott át a háborúban elhunyt 

Mikovics Radion édesanyjának 
2023. július 24. – karpat.in.ua 

Újabb magyar származású, a háborúban elhunyt kárpátaljai katona családjának adott át 

gyorssegélyt az Ungvári Főkonzulátus közreműködésével Magyarország Külgazdasági és 

Külügyminisztériuma. A nagygejőci Mikovics Radion mindössze 38 évesen, harci feladatainak 

végrehajtása közben a frontvonalon vesztette életét július 3-án. Július 10-én kísérték utolsó 

útjára Ungváron, katonai tiszteletadás mellett. Nazarova Katalin, az elhunyt katona édesanyja 

eleste előtt nem sokkal beszélt utoljára a fiával. Magyarország egyik fontos küldetésének tartja, 

hogy felkeresse a hozzátartozójukat elveszítő családokat és anyagi, szükség esetén pedig egyéb 

támogatást is nyújtson számukra. Eddig 26 olyan, szolgálatot teljesítő katona halálesetéről tud 

az Magyarország Ungvári Főkonzulátusa, akik magyar származásúak voltak. Ez a szám 

sajnálatos módon azonban csak növekszik, mindaddig míg nem köszönt be a mindenki által 

várt béke. 

 

Kárpát Ház-fieszta: közös koncert és élményekkel teli délután 
2023. július 24. – karpat.in.ua, karpataljalap.net 

Július 22-én, szombaton közös koncertet és élményekkel teli délutánt szervezett a Péter Csaba 

megyei képviselő által létrehozott Kárpát Ház civil szervezet beregvidéki néptánccsoportjai 

számára a Nagymuzsaly határában lévő PETER Szőlőbirtok és Élményközpont területén. A 

sajtónak Tóth Győző, a KárpátHáz civil szervezet ügyvezető igazgatója, a Beregszászi Kistérségi 

Tanács képviselője elmondta: „Szeretnénk a rendezvényből hagyományt teremteni. Itt a 

gyerekek bemutatják, amit tanultak egy év alatt, jó értelemben vett konkurenciát teremtve 

egymásnak. A szakmai program mellett egy szép délutánt ajándékozunk nekik, amikor 

kikapcsolódhatnak. Légvárral, körhintával, lovaglási lehetőséggel, vattacukorral szeretnénk 

nekik kedveskedni ebben a festői környezetben. Azt szeretnénk, hogy érezzék, ők is a 

KárpátHáz civil szervezet egyre bővülő családjának a tagjai, hogy mondják el a társaiknak, 
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megéri a civil szervezetünk néptánccsoportjaihoz tartozni. Nekünk, a civil szervezet vezetőinek 

pedig a magyar kultúra, a magyar néptánc átörökítése a feladatunk.” 

 

Kezdetét vette a II. Brazil Jiu-Jitsu sporttábor Tiszapéterfalván 
2023. július 24. – Kárpátalja.ma, karpataljalap.net 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány 2023-ban második alkalommal szervezi meg a Brazil 

Jiu-Jitsu harcművészeti tábort Tiszapéterfalván, 2023. július 24–29. között. A Brazil Jiu-Jitsu 

(BJJ) egy harcművészeti és önvédelmi rendszer, amely a földharcra összpontosul. A sportág a 

japán Kodokan Judo harcművészetből származik. A harcművészeti táborba összesen 45, 5–15 

éves fiatal nyújtotta be jelentkezését. Közülük 4 lány és 41 fiú. 

    

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2022. július 24. – Kossuth Rádió 

A 32. Bálványosi Nyári Szabadegyetem és Diáktábor ugyan vasárnap bezárta kapuit, de a 

kerekasztal-beszélgetéseken, vitafórumokon ott elhangzott gondolatok még sokáig alakítják a 

közbeszédet, olvasunk és hallunk róluk.  A mi műsorunk sem lesz kivétel, mert felidézünk olyan 

témákat, amelyek a múlt heti műsorainkba időhiány miatt nem fértek be, de amelyek 

mindenképpen érdekesek, fontosak.  

A 32. Bálványosi Nyári Szabadegyetem és Diáktábor egyik előadásában Kelemen Hunor az 

RMDSZ elnöke és Gulyás Gergely a Miniszterelnökséget vezető miniszter a következő év 

kihívásairól beszélt. Jövőre 4 választás lesz Romániában: európai parlamenti, román 

parlamenti, önkormányzati és államfőválasztás is lesz – sorolta Kelemen Hunor szövetségi 

elnök. 

AZ 1568 elnevezésű sátorban ,,A múltat végképp megőrizni!” címmel hirdettek kerekasztal-

beszélgetést a szervezők. Hogy miért éppen ezt a címet adták? Erről is kérdeztem Móczár 

Gábort, a Nemzeti Örökség Intézet vezetőjét. Őt halljuk elsőként a most következő 

összeállításban. 

A II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola a kárpátaljai magyar oktatás megerősítése 

érdekében egy új líceumhálózatot hozott létre azzal a céllal, hogy a magyar diákok a 9. osztály 

elvégzése után az anyanyelvükön tanulhassanak tovább. A Kárpátaljai Magyar Líceum 

szeptembertől öt helyszínen várja a diákokat: Beregszászban, Nagydobronyban, Kisgejőcön, 

Nagyszőlősön és Tiszapéterfalván. Az érdeklődők számára az első nyílt napot július 31-én, 

Kisgejőcön tartják. 
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Érezd jól magad! Egyszerűen csak ez a neve annak a tábornak, amit a délvidéki Martonoson 

rendeztek immár negyedik alkalommal az Etno Cabana tájházban. A tábort martonosi fiatal 

lányok találták ki és szervezték meg helybéli és a faluból elszármazott gyermekek számára. 

Játék, kézművesség, tánc és csapatépítés töltötte ki a gyermekek napjait.  

A Vajdaságban kedden reggel 8 órától, Zentán gyűjtik a vajdasági búzatermesztők adományait 

a Magyarok Kenyere Program rászorulói részére. A jótékonysági célokat szolgáló 

felajánlásokkal a tervek szerint több mint 30 szervezetet segítenek idén. A vajdasági gazdák 

támogatottjai között szerepelnek a nagycsaládosok egyesületei csakúgy, mint a fogyatékkal élő 

gyerekekkel foglalkozó intézmények, vagy a kollégiumok. 

Gyimestől Gímesig – címmel erdélyi és moldvai koncert-turnén vett részt a kecskeméti Mátyás 

király Citerazenekar.  11 napos körútjuk utolsó állomásaként a hét végén, a marosvásárhelyi 

Várban léptek fel. Műsorukon a Kárpát - medence néprajzi tájegységeinek jellegzetes 

muzsikája szerepelt. A nagy sikerű előadás után a zenekar tagjai hangszer-bemutatót tartottak, 

amelyen a közönség is kipróbálhatta: hogyan szólalnak meg a különböző népi hangszerek.  

 


